
VIANOCE 

       Ľudia sa nemôžu dočkať Vianoc! Deti odpočítavajú dni. Rodičia sa tešia, ako 

uvidia svoje deti otvárať darčeky. Širšie rodiny s radosťou očakávajú sviatočné 

stretnutia. Vianoce sú pre mnohých ľudí obdobím, keď vypadnú z každodennej rutiny a 

oslavujú so svojimi drahými. To všetko je dobré, ale my veriaci máme ešte lepší dôvod 

tešiť sa na Vianoce: oslavujeme príchod „Emanuela... Boha s nami“, toho, „ktorý 

vykúpi svoj ľud z hriechov“ (Mt 1, 23. 21). Áno, Ježiš je Boh s nami. Áno, prišiel, aby 

nás vykúpil z hriechu. Boh nás nesmierne miluje. Veľmi chce pôsobiť v našom živote. 

Na jednej strane Boh bol a je vždy s nami. Stvoril nás z lásky; a keď niekoho milujete, 

neopustíte ho. Ostal s nami, hoci sme padli do hriechu, a sľúbil nám, že nás nikdy 

neopustí. Starý zákon je vlastne jeden dlhý príbeh o Božej vernosti svojmu ľudu. 

Vidíme to v príbehoch ľudí, akými boli Abrahám, Mojžiš a Dávid. Vidíme to v 

putovaní Izraelitov po púšti a v ich dlhých dejinách vzostupov a pádov v zasľúbenej 

zemi. Boh ich nikdy neopustil! Ale musel Ježiš zomrieť na kríži, musel priniesť takú 

veľkú obetu? Starý výrok hovorí: „Zúfalé časy si vyžadujú zúfalé činy,“ inými slovami, 

ak je situácia veľmi zlá, urobíte niečo extrémne, aby ste ju vyriešili. Musel prísť 

vyriešiť závažný problém. Keby sme potrebovali lekárske riešenie, Boh by podnietil 

lekára, aby prišiel s novým liekom. Keby sme potrebovali politickú stabilitu, poslal by 

niekoho, kto opäť zaujme trón kráľa Dávida. Keby sme potrebovali finančnú reformu, 

Boh by poslal talentovaného ekonóma alebo podnikateľa, ktorý by pomohol vytvoriť 

pracovné miesta. Ale toto Boh neurobil. Nie, poslal svojho Syna, aby sa stal „Božím 

Baránkom, ktorý sníma hriech sveta“ (Jn 1, 29). Toto je naša najväčšia potreba. Hriech 

je najväčšia prekážka pre Boží plán s jeho milovanými stvoreniami. Samozrejme, 

existujú aj iné prekážky, napríklad sociálna nespravodlivosť a chudoba. Všetky tieto 

problémy však v podstate dokážeme vyriešiť sami. Hriech je však niečo také hlboké v 

nás, že to bez Božej pomoci nedokážeme zvládnuť. A práve toto sa stalo na Vianoce. 

Ježišovo vtelenie je Božia odpoveď na našu najväčšiu, najhlbšiu a najnaliehavejšiu 

potrebu. Prečo by však Syn Boží zanechal nebo a prišiel na zem? Prečo by sa vzdal 



takej moci a slobody a podriadil sa smrteľnému telu? Neexistuje iný dôvod než láska. 

Stal sa Emanuelom, Bohom s nami, pretože si nás nesmierne váži. Boh nás stvoril, aby 

nás miloval. Nezniesol myšlienku, že by nás nemal pri sebe. Čím viac pochopíme 

veľkosť Božej lásky k nám a ku každému okolo nás, tým viac si budeme vážiť všetko, 

čo sa stalo na Vianoce. Nielenže budeme cítiť pohodu a pokoj Vianoc, ale budeme mu 

ďakovať a chváliť ho za to, že prišiel, aby nás zachránil od hriechu. Budeme sa 

radovať, že nám otvoril nebo. Boh chce, aby sme objavili túto lásku. Chce nás priviesť 

bližšie k svojmu srdcu, tak ako priviedol Máriu a Jozefa. Chce nás naplniť svojím 

pokojom, akým naplnil Simeona a Annu. A chce nás požehnať a urobiť nás plodnými, 

ako to urobil pre Zachariáša a Alžbetu. Nestačí veriť v Boha, ktorý je v ďalekom nebi. 

Nestačí veriť, že Ježiš sa narodil v maštali alebo že zomrel na kríži. V čase filipovky 

poprosme  Sv. Ducha, aby nám otvoril oči, a uvidíme Ježiša ako Boha s nami. Poteší 

nás poznaním, že môžeme zakúsiť jeho spásu osobne a životodarne. Naozaj sa ponížil a 

prišiel na zem, aby bol s vami. Vie, kto ste. Vie o vás všetko – o vašich nádejach a 

snoch, obavách i trápeniach. Vie, aké máte ťažkosti. Vie, aké víťazstvá ste zažili. Vie, 

aká cesta leží pred vami. Vidí to všetko a je odhodlaný byť stále s vami. Nech sa v 

tomto predvianočnom období staneme viac vnímaví na Ježiša.                                                                                                                  

 

o. Rastislav 

 


